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§  14 UBN-2024-00057 

Utmärkelsen LÄRA 2023 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet.  

2. Utbildningsnämnden beslutar att välja följande två områden för utmärkelsen LÄRA för 

år 2024. 

- Språkutveckling: (Pedagog/team som stimulerar barn/elever att utveckla språket och 

väcker lust att läsa och skriva. Pedagog/team som ger barn/elever stöd och möjlighet att 

utvecklas, oavsett deras språkliga bakgrund). 

- Källkritik: (Pedagog/team som på ett åldersmässigt adekvat sätt utvecklar elevens 

förmåga till analys, insikt och reflektion kring information som barn/elev möts av). 

Sammanfattning av ärendet 

Ursprunget till utmärkelsen LÄRA är ett politikerinitiativ. Utmärkelsen har instiftats av 

utbildningsnämnden i Nacka för att uppmärksamma och hylla inspirerande pedagoger som 

är anställda vid Nackas förskolor eller skolor. Mottagarna av utmärkelsen nomineras och 

utses av nackaborna. Fyra mottagare av utmärkelsen utsågs 2023 och avsikten är att 

utmärkelsen ska delas ut årligen för att uppmuntra och motivera pedagoger i deras arbete 

med områden som är viktiga ur ett samhälls- eller kvalitetsperspektiv. Utmärkelsen utgår 

från ett eller flera aktuella områden.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 26 februari 2024 

Bilaga Förslag på områden Utmärkelsen LÄRA 2024 

Yrkanden 

Eivor Örenmark (M) yrkade att:  

1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet.  

2. Utbildningsnämnden beslutar att välja följande två områden för utmärkelsen LÄRA för 

år 2024. 

- Språkutveckling: (Pedagog/team som stimulerar barn/elever att utveckla språket och 

väcker lust att läsa och skriva. Pedagog/team som ger barn/elever stöd och möjlighet 

att utvecklas, oavsett deras språkliga bakgrund.) 

- Källkritik: (Pedagog/team som på ett åldersmässigt adekvat sätt utvecklar elevens 

förmåga till analys, insikt och reflektion kring information som barn/elev möts av. ) 
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Eva Berg Arbro (S), Päivi Dahlin (NL), Emma Eide (C), Charlie Hedhav (L) och Maria 

Lagerroos (KD) instämde i detta yrkande.  

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Eivor Örenmarks (M) yrkande.  

- - - - - 
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§  15 UBN-2024-00052 

Tillsyn och insyn i förskola och pedagogisk omsorg 2023 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 

Ärendet beskriver regelbunden och riktad tillsyn och insyn som utförts i förskolor och 

pedagogisk omsorg under perioden 1 januari till 31 december 2023 samt uppföljningar av 

påtalade brister och sanktioner som getts vid tillsyn och insyn hösten 2022.  

Den regelbundna tillsynen och insynen visar att majoriteten av huvudmännen uppfyller de 

krav som ställs inom de flesta områden som granskats. Några huvudmän för förskola har 

dock behov av att rätta till brister och utveckla sina verksamheter, främst handlar det om 

lek- och lärmiljön, det systematiska kvalitetsarbetet och barnsäkerhetsarbetet.  

De allra flesta förskolor och pedagogisk omsorg som bedömts ha brister har rättat till 

dessa, resterande kommer att följas upp under våren 2024.  

Under året har en riktad tillsyn genomförts av samtliga anordnare av pedagogisk omsorg. 

Den riktade tillsynen har omfattat två områden, utdrag ur belastningsregistret och 

ansvarsförsäkring, med anledning av ny lagstiftning för pedagogisk omsorg. Samtliga 

anordnare uppfyller kraven inom de områden som har granskats.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 7 mars 2024 

Bilaga 1. Allmänt om tillsyn och insyn 

Bilaga 2. Förskolor och pedagogisk omsorg som haft tillsyn och insyn år 2023 

Bilaga 3. Sammanställningar av sanktioner i tillsyn och insyn år 2023 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag. 

Protokollsanteckning 

Anders Achilles lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 

”Återigen ser vi många brister avseende lek- och lärmiljön i förskolor och pedagogisk 

omsorg. Precis som tidigare år anser vi Socialdemokrater att det är viktigt att kommunen 

och utbildningsnämnden särskilt funderar över vad som ligger bakom dessa brister och vad 

som krävs för att vi ska komma till rätta med frågan. 
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Underlaget till nämnden bör framöver kompletteras med detaljer om bristernas art för att 

nämnden bättre ska kunna förstå vad det rör sig om och därigenom kunna diskutera om 

det finns en större bakomliggande orsak till bristerna.” 

 

 

- - - - - 
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§  16 UBN-2024-00032 

Revisionsskrivelse - Granskning av auktorisation av 

anordnare i kundvalssystemet. 

Beslut 

Utbildningsnämnden antar föreslaget yttrande över granskningen av auktorisation av 

anordnare i kundvalssystemet enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, daterad 26 februari 2024. 

Beslutet justeras omedelbart. 

Sammanfattning av ärendet 

De förtroendevalda revisorerna har låtit EY genomföra en granskning med syftet att 

bedöma om socialnämnden, utbildningsnämnden samt äldrenämnden säkerställt en 

ändamålsenlig auktorisationsprocess och intern kontroll som säkerställer att kunder får 

avsedda tjänster med tillräcklig kvalitet. Syftet var även att ge svar på vilka riskbedömningar 

som görs om välfärdsbrott samt om förebyggande och upptäckande kontroller är 

ändamålsenliga.   

Revisorerna rekommenderar att utbildningsnämnden att säkerställa att en medarbetare inte 

ensam svarar för utredning och bedömning av anordnare. En annan rekommendation är att 

ta fram en tydlig ansvarsfördelning för kontroll och uppföljning kopplat till risk för 

välfärdsbrottslighet samt att trygga så att samtlig berörd personal via relevant utbildning 

säkerställs tillräcklig kompetens för att förebygga och förhindra välfärdsbrottslighet.  

Utbildningsnämnden bedömer sammantaget att de förtydliganden som gjorts gällande 

utbildningsenhetens rutiner för arbetet med auktorisationer, uppföljning och kontroller 

innefattar de rekommendationer som revisorerna skrivit fram. Samtidigt finns det skäl att 

fortsätta utveckla arbetet för att säkerställa ett arbete som förhindrar och förebygger 

välfärdsbrottslighet. Fortsatt utveckling av arbetet och medarbetarnas kompetens kommer 

att ske.  

Handlingar i ärendet 

1. Tjänsteskrivelse daterad den 26 februari 2024 

2. Revisionsskrivelse 2024-01-17 – Granskning av auktorisation av anordnare i 

kundvalssystemet 

3. Revisionsrapport 2023:13 – Granskning av auktorisation av anordnare i 

kundvalssystemet 

4. Bilaga 1. Förslag till yttrande  

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag.  

Utbildningsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  
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Protokollsanteckning 

Leila Swartling (MP) lät anteckna följande till protokollet.  

”Miljöpartiets självklara hållning är att skattepengarna ska gå till eleverna och inte till 

skolkoncernernas ägare. Det trasiga skolsystem vi har gör att alldeles för mycket resurser 

måste läggas på kontroll, pengar som hade kunnat komma eleverna till del istället. Tyvärr är 

det än så länge så systemet ser ut och det gör att den här kontrollen behövs. Revisorerna 

skriver att det “genomförs inte tillräckliga riskbedömningar i fråga om välfärdsbrott och det 

förebyggande arbetet samt befintliga kontroller är inte ändamålsenliga”. Det är hård kritik 

men utbildningsenheten har vidtagit åtgärder. Det är bra att revisorerna och 

utbildningsenheten har detta under luppen nu. Det är av vikt att förbättringarna följs upp 

ordentligt.” 

 

- - - - - 
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§  17 UBN-2024-00048 

Remiss - Detaljplan för Hantverkshuset, Sicklaön 37:45 

vid Kvarnholmsvägen, västra Nacka stad, Nacka 

kommun 

Beslut 

Utbildningsnämnden antar bilagt yttrande över detaljplan för Hantverkshuset, Sicklaön 

37:45 vid Kvarnholmsvägen, västra Nacka stad, Nacka kommun  

Beslutet justeras omedelbart. 

Sammanfattning av ärendet 

I planförslaget föreslås inga nya förskole- eller skolplatser på fastigheten.  

Tidigare befolkningsprognos visar ett behov av fler platser för förskola och grundskola i 

området under kommande planperiod fram till och med 2040 och det är viktigt att det 

tillgodoses i pågående eller kommande stadsbyggnadsprojekt i området. Kommande 

befolkningsprognos förväntas visa ett minskat behov av platser jämfört med tidigare 

prognos. 

Det är viktigt att hänsyn tas till att nya platser skapas för förskola och skola tidsmässigt då 

platsbehoven väntas uppstå och att de utgår från behoven i den nya befolkningsprognosen 

som kommer presenteras under mars månad. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 15 februari 2024 

Bilaga, Förslag yttrande detaljplan för Hantverkshuset, Sicklaön 37:4 

Yrkanden 

Andreas Andersson (S) yrkade att utbildningsnämnden antar bilagt yttrande över detaljplan 

för Hantverkshuset, Sicklaön 37:45 vid Kvarnholmsvägen, västra Nacka stad, Nacka 

kommun, med följande ändring: 

Att det sista stycket stryks och ersätts med:  

Givet de osäkra planeringsförutsättningarna med osäkert marknadsläge för byggnation och 

förväntad nedrevidering av befolkningsprognos samt för att komma till rätta med 

nuvarande prognosticerade brist på förskoleplatser i området under perioden 2030-2036 

anser utbildningsnämnden att detaljplanen bör omarbetas så att området fortsättningsvis 

ska vara avsett för verksamhet med arbetsplatser för mindre företag. 

Päivi Dahlin (NL) yrkade bifall till tjänsteskrivelsen.  
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Beslutsgång 

Med avslag på Andreas Anderssons (S) yrkande beslutade utbildningsnämnden i enlighet 

med enhetens förslag.  

Utbildningsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  

 

- - - - - 
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§  18 UBN-2024-00049 

Remiss - Detaljplan för Neglinge depå, fastigheterna 

Baggensudden 21:1 och del av Igelboda 55:1 m.fl. i 

Saltsjöbaden, Nacka kommun 

Beslut 

Utbildningsnämnden antar bilagt yttrande över detaljplan för Neglinge depå, fastigheterna 

Baggensudden 21:1 och del av Igelboda 55:1 m.fl., Saltsjöbaden, Nacka kommun 

Sammanfattning av ärendet 

I planförslaget föreslås inga nya förskole- eller skolplatser på fastigheterna. 

Utbildningsenheten ser inga problem med planförslaget då det inte finns behov av att 

skapa fler platser för förskola och grundskola i området under kommande planperiod fram 

till och med år 2040. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 26 februari 2024 

Bilaga, Förslag till yttrande Remiss Detaljplan för Neglinge depå, Saltsjöbaden 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag.  

 

- - - - - 



 
14 (29) 

 21 mars 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Utbildningsnämnden 

 Utdragsbestyrkande 

 

§  19 UBN-2024-00055 

Remiss - Detaljplan för Allmänna anläggningar Finnboda 

varv på västra Sicklaön, i Nacka kommun. 

Beslut 

Utbildningsnämnden antar bilagt yttrande över detaljplan för Allmänna anläggningar 

Finnboda varv på västra Sicklaön, Nacka kommun 

Sammanfattning av ärendet 

I planförslaget föreslås inga nya förskole- eller skolplatser på fastigheten.  

Tidigare befolkningsprognos visar ett behov av fler platser för förskola och grundskola i 

området under kommande planperiod fram till och med 2040 och det är viktigt att det 

tillgodoses i pågående eller kommande stadsbyggnadsprojekt i området. Kommande 

befolkningsprognos förväntas visa ett minskat behov av platser jämfört med tidigare 

prognos. 

Det är viktigt att hänsyn tas till att nya platser skapas för förskola och skola tidsmässigt då 

platsbehoven väntas uppstå och att de utgår från behoven i den nya befolkningsprognosen 

som kommer presenteras under mars månad. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 7 mars 2024 

Bilaga Förslag yttrande detaljplan för Finnboda varv, Västra Sicklaön 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med enhetens förslag.  

 

- - - - - 
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§  20 UBN-2023-00249 

Inledande upphandling av Omsorg på obekväm arbetstid 

2024 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att inleda upphandling av ramavtal avseende omsorg på 

obekväm arbetstid i enlighet med tjänsteskrivelse daterad den 7 mars 2024. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildnings- och arbetsmarknadsdirektör i uppdrag 

att besluta om tilldelning av ramavtal avseende omsorg på obekväm arbetstid.  

3. Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildnings- och arbetsmarknadsdirektör i uppdrag 

att teckna avtal med leverantör som tilldelats uppdraget omsorg på obekväm arbetstid.  

Sammanfattning av ärendet 

Nacka kommun erbjuder omsorg på obekväm arbetstid för barn i åldern 1-13 år. Omsorg 

på obekväm arbetstid vänder sig till familjer som på grund av sitt arbete har behov av 

omsorg på kvällar, nätter och helger. Omsorgen ges av en (1) leverantör. Nuvarande avtal 

löper ut 2024-12-31 och utbildningsenheten behöver nu upphandla detta på nytt. Ny 

avtalstid föreslås vara 2 år med förlängningsoptioner 1+1år. Avtalet kan löpa på som längst 

till 2028-12-31. Avtalsstart planeras till 2025-01-01. 

Upphandlingen föreslås genomföras genom ett annonserat enstegsförfarande enligt kapitel 

19 LOU.  

Nacka kommun ställer krav på yrkesmässig kapacitet, med krav på kontinuerliga 

registerutdrag för barnomsorgspersonal, kompetens, tillgänglighet, rutiner för klagomål och 

avvikelserapportering samt krav på systematiskt kvalitetsledningssystem. 

I utvärderingsskedet föreslås en modell som tar hänsyn till både pris och kvalitet. En 

utvärderingsmodell föreslås där prisavdrag för uppfylld kvalitet görs mot ett inlämnat 

timpris. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 11 mars 2024 

Yrkanden 

Hina Khan (S) yrkade att ärendet kompletteras med ett villkor om kollektivavtal eller avtal i 

nivå med centrala kollektivavtal. 

Päivi Dahlin (NL) instämde i detta yrkande.   
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Beslutsgång 

Nämnden beslutade först att bifalla enhetens förslag. 

Därefter beslutade nämnden att avslå Socialdemokraternas tilläggsyrkande.  

Protokollsanteckning 

Eivor Örenmark lät för Moderaterna anteckna följande till protokollet.  

”För att kunna säkerställa detta uppdrag på ett kvalitetssäkert och tryggt sätt så ställer 

Nacka kommun krav på yrkesmässig kapacitet, med krav på kontinuerliga registerutdrag för 

barnomsorgspersonal, kompetens, tillgänglighet, rutiner för klagomål och 

avvikelserapportering samt krav på systematiska kvalitetsledningssystem. 

Det uppkom en diskussion om vilken typ av registerutdrag som ska begäras för personer 

som ska utföra barnomsorg på obekväm arbetstid. Moderaterna vill uppmana enheten att 

säkerställa att rätt typ av registerutdrag begärs.” 

Päivi Dahlin lät för Nackalistan anteckna följande till protokollet.  

”Nackalistan bifaller Socialdemokraternas yrkande. Att ärendet kompletteras med ett 

villkor om kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala kollektivavtal.  

Vi vill även utreda möjligheten att begära ’utdrag för arbete i HVB-hem’ ur 

belastningsregistret av de som ska arbeta med omsorg på obekväm arbetstid.” 

Ximena Narea Guzman (V) lät anteckna följande till protokollet.  

”Vi instämmer med Socialdemokrater och tycker att det är viktig att personal som tjänstgör 

inom omsorg i obekväm arbetstid bör ingå i ett kollektivavtal.  

Vi anser också att all personal som arbetar med barn bör vara certifierade från berörda 

myndigheter. Denna tjänst gäller barn från 1 till 13 år, en mycket känslig och påverkbar 

ålder, som samhället måste ägna största möjliga uppmärksamhet. Det faktum att barn tas 

om hand av en familjemedlem är ingen garanti för att de kommer att behandlas som de 

bör. Det är kommunens ansvar att barnen får kompetent personal.” 

Leila Swartling (MP) lät anteckna följande till protokollet.  

”Miljöpartiet anser att det borde vara en självklarhet att ställa krav på klimatvänliga 

transporter och kollektivavtalsliknande villkor i upphandlingen.” 

 

- - - - - 
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§  21 UBN-2023-00265 

Uppdrag - Beräkningsmodell för nyckeltalen lokalyta och 

friyta per elev 

Beslut 

Utbildningsnämndens noterar redovisningen av 

1. beräkningsmodell för nyckeltalet för Lokalyta per elev i grundskola 

2. beräkningsmodell för nyckeltalet Friyta per elev i grundskola 

Utbildningsnämnden noterar utbildningsenhetens bedömning att det inte går att ta fram 

kvalitetssäkrade och jämförbara nyckeltal om Lokalyta per elev och Friyta per elev i 

Jämföraren.  

Sammanfattning av ärendet 

Utbildningsenheten har fått i uppdrag av utbildningsnämnden att föreslå 

beräkningsmodeller för nyckeltalen Lokalyta per elev och Friyta per elev. 

En utredning har genomförts kring möjligheterna att kunna ta fram kvalitetssäkrade 

underlag som bas för nyckeltalen. Därefter har två beräkningsmodeller tagits fram för 

nyckeltalen. 

Då ritningsunderlagen för olika skolor ser olika ut så bedömer utbildningsenheten att det 

inte går att ta fram kvalitetssäkrade och jämförbara uppgifter som kan ligga till grund för 

nyckeltalen.  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 5 mars 2024 

Yrkanden 

Andreas Andersson (S) yrkade att utbildningsnämnden noterar redovisningen av: 

1. Beräkningsmodell för nyckeltalet för Lokalyta per elev i grundskola 

2. Beräkningsmodell för nyckeltalet för Friyta per elev i grundskola 

Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildningsenheten i uppdrag att samla in dessa 

uppgifter från Nackas grundskolor enligt tjänsteskrivelse daterad 2024-03-13 och föra in 

dessa i jämföraren. 

I detta yrkande instämde Päivi Dahlin (NL).  

Emma Eide (C) yrkade bifall till enhetens förslag. I detta yrkande instämde Eivor 

Örenmark (M).   
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Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutade först i enlighet med enhetens förslag. 

Votering begärdes och genomfördes.   

Omröstningsresultat 

För enhetens förslag röstade: 

Emma Eide (C), Per Norling (M), Cecilia Wendt (M), Charlie Hedhav (L) och Eivor 

Örenmark (M).   

För Andreas Anderssons (S) ändringsyrkande röstade: 

Andreas Andersson (S), Eva Berg Arbro (S), Päivi Dahlin (NL) och Hina Khan (S).   

Maria Lagerroos (KD) avstod från voteringen.  

Utbildningsnämnden beslutade således med 5 röster mot 4 att bifalla enhetens förslag.   

Reservationer 

Andreas Andersson reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna och angav 

följande.  

”Detta ärende baseras på ett medborgarförslag som behandlades av utbildningsnämnden i 

november 2023. Då ställde vi oss positiva till att enheten fick det här uppdraget eftersom 

denna typ av statistik kan vara ett bra kompletterande underlag för föräldrar att välja skola 

för sina barn. Till all statistik tillkommer bakomliggande förklaringar. En skola kan ha lägre 

friyta per elev om de har ett närliggande skogsområde eller en närliggande lekplats att 

nyttja. Likväl så kan man ha lägre lokalyta per elev för att man har en aula eller annan 

kompletterande lokal man också kan utnyttja. Vi beklagar att alliansminoriteten nu backar 

från utfallet av den utredning de själva var med på att göra. 

Vi Socialdemokrater anser att detta handlar om politisk vilja. För att detta ska kunna 

genomföras behöver ett jobb göras avseende insamling av denna data och i flera fall även 

kontrollmätningar enligt den måttenhet som enheten landar i. Vi tror detta är möjligt om 

man ger det tid och därtill ser över om det behövs fler resurser för det i nästkommande 

budgetprocess. Ett sådant införande skulle också ge en enhetlighet över vilken måttenhet 

som skolor i Nacka använder sig av, och kan förhoppningsvis leda till att större ytor per 

elev främjas över tid.” 

Päivi Dahlin (NL) reserverade sig mot beslutet.   
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Protokollsanteckning 

Eivor Örenmark (M), Emma Eide (C) och Charlie Hedhav (L) lät gemensamt anteckna 

följande till protokollet.  

”I medborgarförslaget föreslås att Nacka kommun ska ta fram jämförbara nyckeltal för 

friyta och lokalyta per elev för att lägga in i Jämföraren.  

Verktyget Jämföraren finns till för att underlätta för vårdnadshavare att göra välgrundade 

val av skola och förskola för sina barn. Då är det av största vikt att de fakta som jämförs är 

begripliga och kvalitetssäkrade.  

I tjänsteskrivelsen beskrivs utförligt vilka utmaningar som finns för att kunna ta fram just 

det, ett korrekt underlag som bidrar positivt när vårdnadshavare gör val av skola och 

förskola. Där framgår också att även om stora ansträngningar görs för att ta fram dessa 

siffror, kommer det ändå inte vara möjligt att säkra kvaliteten på ett sådant sätt att vi med 

trygghet kan publicera dem i Jämföraren.  

För oss i Alliansen är kvaliteten på beslutsunderlaget av största vikt och om vi inte kan 

garantera det ska siffrorna inte finnas med. Att dessutom belasta både våra skolor och 

utbildningsenheten med ökad administration är inte vår definition av ansvarsfull hantering 

av skattepengar.  

Ytterligare perspektiv att ta hänsyn till är att våra skolor ser väldigt olika ut. Till exempel 

har vissa skolor mycket yta i form av korridorer, vilket kan bidra till högre siffra men 

knappast kan anses som positivt. Ett annat exempel är skolor som nyttjar utomhusytor som 

inte står med i hyreskontrakten, till exempel angränsande skog eller ängsmark, som i 

jämföraren då kommer att få en lägre siffra. Andra aspekter kan vara skillnaden på 

underlaget på friytan. För vissa vårdnadshavare kan 10 kvm naturmark vara mer värdefullt 

än 15 kvm asfalt.  

För att kunna få rätt underlag för beslut menar vi att det absolut bästa är att besöka skolan 

för att kunna göra en korrekt bedömning av ytorna och därmed ett välgrundat val. I stort 

sett alla skolor i Nacka har årligen öppet hus där allmänheten välkomnas. Utöver det kan 

vårdnadshavare givetvis ställa frågor direkt till rektor kring andelen barn per 

klass/barngrupp eller hur utevistelsen planeras.   

Utöver att skolorna bjuder in allmänheten på besök finns också möjlighet för dem att lägga 

in egen beskrivande text i Jämföraren. Där kan till exempel skolor som värdesätter 

utevistelse på stora ytor, små barngrupper eller mindre klasser skriva in det. På så sätt blir 

det en enkel administration och korrekt fakta som presenteras.  

För oss i Alliansen kommer kvalitet och effektivt nyttjande av skattepengar alltid före ökad 

administration och bristfälliga underlag.” 
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Maria Lagerroos lät för Kristdemokraterna anteckna följande till protokollet.  

”KD anser att information som ökar medborgarnas insyn i skolenheter i kommunen är av 

stort värde och information om storlek på tillgängliga utrymmen kan öka sådan insyn. Det 

är naturligtvis också väsentligt att informationen i verktyget kommunens Jämföraren håller 

kvalitet och är jämförbar för att bibehålla värdet av informationen som presenteras. KD 

har tagit del av utbildningsenhetens utredning och uppskattar att enheten utvärderat 

lösningar för hur olika utrymmesmått ska kunna presenteras i Jämföraren. Mot bakgrund 

av den problemställning och de slutsatser som presenteras i utredningen framstår det som 

att en presentation i Jämföraren av jämförelsetal för lokal- och friyta inte är möjlig i 

dagsläget. Efter en sammanvägning av vad som framkommit avstår KD därför från att 

delta i beslut i ärendet.” 

Ximena Narea Guzman (V) lät anteckna följande till protokollet.  

”Det verkar svårt att hitta en beräkningsmodell för lokal och friyta per elev. Det finns 

rekommendationer men man vet inte riktig om skolorna följer dem. Det finns faktorer som 

gör att man inte hittar ett gemensamt koncept. Till exempel har inte alla skolor en matsal 

eller gympasal (för att inte tala om ett kök där eleverna kan träna sina hemkunskaper). 

Dessa lokaler borde finnas i alla skolor men de tas bort från beräkningen, vilket begränsar 

kalkylen. 

Det är viktig att ha sådana uppgifter och dessutom anser vi att I Jämföraren bör 

rekommendationerna visas mot de uppgifter som skolorna lämnar.”  

Leila Swartling (MP) lät anteckna följande till protokollet.  

”Miljöpartiet arbetar hårt för att förbättra kvaliteten på utomhusytorna och vill att 

skolgårdar ska vara stora. Ett utemiljölyft för Nackas förskole- och skolgårdar var en av de 

punkter vi förhandlade fram och som ska genomföras denna mandatperiod. Vi vill även 

utveckla verktyget “Jämföraren” med fler variabler om bland annat tillgång till 

utomhusytor. Utifrån underlaget från utbildningsenheten verkar det som att det är svårt, 

men det borde gå att utforma någon variant av mått som skulle kunna fungera i jämföraren. 

Att ta fram siffror på hur stora skolgårdarna är, är något man bara behöver göra vid ett 

tillfälle och inget som tar upp tid eller resurser flera år i rad, och av den anledningen känns 

det rimligt att ändå samla in information från skolorna. Vi är skyldiga att hjälpa föräldrar att 

göra informerade val. Skolornas egna reklamtexter räcker inte för det ändamålet.” 

 

 

- - - - - 
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§  22 UBN-2023-00282 

Medborgarförslag om att Nacka kommun riktar resurser 

med syfte att öka förskolans och skolans bemanning 

med kompetent personal som kan ge likvärdig omsorg 

och undervisning. 

Beslut 

Utbildningsnämnden avslår medborgarförslaget – riktade resurser för att öka bemanningen 

i förskola och skola. 

Ersättningen genom checkbelopp till förskolor och skolor omfattar redan ersättning för 

kostnader för personal. Därutöver ges ersättning i form av strukturbelopp och 

tilläggsbelopp. Hur resurserna slutligen används inom varje förskola och skola är det rektor 

som beslutar om enligt skollagen. 

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit där medborgaren föreslår att Nacka kommun riktar 

resurser för att öka förskolans och skolans bemanning med kompetent personal som kan 

ge likvärdig omsorg och undervisning. Den ersättning som kommunfullmäktige fattar 

beslut om avser att täcka alla kostnader för barns och elevers utbildning i förskola och 

skola. Det betyder att även personalkostnader ingår. Extra ersättning ges också för att barn 

och elever kan ha olika stora behov av anpassningar och stöd.  

Beslut om hur resurserna används inom varje förskola och skola är däremot rektors ansvar 

enligt skollagen. Mot denna bakgrund föreslås att medborgarförslaget avslås. 

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 20 februari 2024 

Bilaga Medborgaförslag - riktade resurser för att öka bemanning i förskola och skola 

Yrkanden 

Andreas Andersson (S) yrkade att utbildnings- och arbetsmarknadsdirektören ges i uppdrag 

att ta fram ett förslag på en mer ändamålsenlig checkmodell, uppdelad med exempelvis 

pedagogisk check, hyrescheck, check för elevhälsa och administrativ check.  

I detta yrkande instämde Päivi Dahlin (NL).  

Emma Eide (C) yrkade bifall till tjänsteskrivelsen samt avslag på Andreas Anderssons (S) 

yrkande.  
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Beslutsgång 

Med avslag på Andreas Anderssons (S) yrkande beslutade nämnden i enlighet med 

enhetens förslag. 

Protokollsanteckning 

Eivor Örenmark (M), Emma Eide (C), Charlie Hedhav (L) och Maria Lageroos (KD) lät 

gemensamt anteckna följande till protokollet.  

”I medborgarförslaget föreslås att Nacka kommun riktar resurser för att öka bemanningen i 

förskola och skola. 

Vi i Alliansen håller med medborgaren om att vi vill att vår kommun ska fortsätta att vara 

en av de bästa kommunerna för barn att gå i skola i och att vi kan behålla den fantastiska 

personal som finns i våra skolor.  

Det var bland annat därför Alliansen i mitten på förra året föreslog en tilläggsbudget på 

cirka 22 miljoner kronor till skolorna, när vi såg de ökande kostnaderna, hög inflation, 

stigande räntor och ökade mat- och elpriser, i kombination med krav på löneökningar.  

I Stockholmstads skolor, där Socialdemokraterna regerar valde man att inte skjuta till extra 

pengar till verksamheterna och hur gick det? Rubriker om att varsla lärare. 

Kommunfullmäktige fattar varje år beslut om ersättning som ska täcka alla kostnader för 

barns och elevers utbildning i förskola och skola. Där ingår även personalkostnader.  

Ytterligare ersättningar fördelas mellan förskolor och skolor för att förutsättningarna i 

skolorna ser olika ut, så kallade strukturtillägg och man kan även ansöka om extra resurser i 

form av ett tilläggsbelopp, om ett enskilt barn eller en elev har mycket stora behov av 

särskilt stöd. 

Att Socialdemokraterna väljer att yrka på att nuvarande skolcheck ska delas upp för att 

specificera medel för exempel hyra, administration, pedagogisk verksamhet och elevhälsa, 

visar tydligt att målet är att detaljstyra verksamheterna. Något vi i Alliansen starkt 

ifrågasätter eftersom vi är övertygade om att rektor och verksamhetsansvariga är de som 

bäst vet hur behoven ser ut och hur pengarna ska fördelas, inte politikerna.  

Även i skollagen anges att det är rektor som ansvarar för att organisera verksamheten och 

fördela resurserna så att hänsyn tas till elevernas olika behov och förutsättningar.  

Genom att årligen höja skolchecken som Alliansen har gjort så har vi skapat möjlighet till 

kontinuitet med personal i skolorna.” 

Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
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”Vi Socialdemokrater välkomnar verkligen detta medborgarförslag, som lyfter en angelägen 

fråga. Personalen är förskolans respektive skolans viktigaste resurs och de senaste årens 

nedskärningar i Nackas skolor har lett till en utsatt personalsituation. Vi ser också en 

oroväckande trend där skolorna behöver vända på varenda krona för att minimera sina 

kostnader. Detta har lett till flera fall av att skolorna inte utnyttjar de idrottshallar som finns 

i anslutning till skolan mer än absolut nödvändigt. Istället står hallarna tomma stora delar 

av året, men likväl behöver skattebetalarna stå för hyran genom fastighetsenhetens budget. 

Det finns även exempel på där skolor ställt av byggnader eller korridorer så att dessa står 

helt tomma istället för att utnyttjas vid behov, för att inte belasta den enskilda skolans 

budget. 

Det finns många fall där den enskilda skolan inte kan fatta beslut som är optimala för 

kommunen som helhet, därför vill vi lyfta ut bland annat kostnaden för lokaler från 

skolchecken för de kommunala skolorna, så att man kan ta ett större perspektiv som är mer 

fördelaktigt för kommunen och skattebetalarna som helhet. Vi vill även utreda vidare vilka 

andra typer av kostnader där detta skulle kunna vara aktuellt. Skolans resurser ska helt 

enkelt användas på bästa sätt, och en enskild skola ska inte ha mindre pengar över till sin 

personal och sina elever för att man har en högre hyra. Vi vill helt enkelt införa en 

rättvisare pedagogisk skolcheck. 

Vi har tidigare lyft behovet av ökade resurser till skolan. I vår budget för 2024 föreslog vi 

ytterligare 30 miljoner kronor till våra barns utbildning och vi kommer återkomma med 

mer resurser till skolorna även i nästa budget. Vi är dessutom mycket positiva till initiativen 

som tagits kring kompetensutveckling från utbildningsenhetens sida, exempelvis genom de 

mycket uppskattade seminarierna som ägt rum under vintern med fokus på barn med NPF-

diagnoser. Initiativ likt detta innebär att fler får ta del av kompetensutvecklingen och 

underlättar i synnerhet för små enheter att kunna kompetensutveckla sin personal.” 

Päivi Dahlin lät för Nackalistan anteckna följande till protokollet.  

”Som förslag till en mer ändamålsenlig checkmodell vill vi lyfta vårt förslag om att 

omfördela resurser från skolchecken till likvärdighetsresursen för att skapa en mer rättvis 

och behovsanpassad resursfördelning mellan skolor. Det kan gynna en positiv utveckling 

av bemanningen inom grundskola samt gymnasium där behoven är som störst. Nackalistan 

vill även utreda en ändrad checkbeloppsmodell för förskolan så att den tydligt premierar 

mindre barngrupper samt utreda möjligheterna att lyfta ut moms och hyra ur skolchecken 

för att tydliggöra hur mycket av checken som går till utbildning.” 

Ximena Narea Guzman (V) lät anteckna följande till protokollet.  

”Vi anser att vår viktigaste uppgift som UBN är att se till att barnen får en bra skolgång så 

att de sedan kan välja rätt yrke och utbildning. Förskolan är grunden och vi måste investera 

så mycket vi kan för att ge barnen den bästa starten i skolan. Det är därför vi anser att det 

är positivt att öka antalet behörig personal i förskolor och skolor.”  
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Leila Swartling (MP) lät anteckna följande till protokollet.  

”I den här frågan är det rektor som bestämmer och utbildningsnämnden har inte möjlighet 

att styra personaltätheten. Dock är det viktigt att skolorna har resurser till att anställa 

tillräckligt med personal, och vi instämmer med medborgarförslaget till såvida att 

personaltäthet är en nyckel för en bra skola. Miljöpartiet la i sin skuggbudget för 2024 2,3 

mnkr extra till fritids; 4,5 mnkr extra till förskola och pedagogisk omsorg; och 6,8 mnkr 

extra till förskoleklass, grundskola och anpassad grundskola. Vi prioriterar vår nya 

generation!” 

- - - - - 
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§  23 UBN-2024-00053 

Muntlig information från utbildningsenheten  
 

Utbildningsnämnden får en presentation av Skolval 2024.  

Veronica Grymheden Myhström, utbildnings- och arbetsmarknadsdirektör, informerar 

nämnden om en säkerhetsincident/cyberattack som riktade sig på verktyget ProofX 

(anktettverktyg) i förgår kväll.  

- - - - - 
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§  24 UBN-2024-00063 

Delegationsbeslut mars 2024 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar att den har tagit del av handlingarna till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 

Delegering av beslutsattestanter för utbildningsnämnden 2024, UBN 2023–00259, 

Veronica Grimheden Myhrström, utbildnings- och arbetsmarknadsdirektör, 2024-03-05 

Beslut om att anta reviderad informationshanteringsplan. Dnr: UBN-2024-00037, Carina 

Legerius, enhetschef, 2024-02-20.  

Beslut om rätten att slutföra sin skolgång. UBN-2024-00036, Malin Rubin, 

Utbildningsexpert, 2024-02-22.   

Beslut om rätten att slutföra sin skolgång. UBN-2024-00035, Malin Rubin, 

Utbildningsexpert, 2024-02-22.  

Beslut om varaktig vistelse utomlands och skolpliktens upphörande (2 st) Dnr: UBN-2024-

00021, Carina Legerius, enhetschef (2024-01-19-)  

Beslut om mottagande i gymnasieskolan (8 st) Dnr: UBN-2024-00058, Nina Beer, 

Utbildningsexpert (2024-03-04)  

Särskilt samverkansavtal NIU med Örebro kommun Dnr: UBN-2024-00065, Veronica 

Grimheden Myhrström, Utbildnings- och arbetsmarknadsdirektör (2024-03-04)  

Särskilt samverkansavtal NIU med Mora kommun Dnr: UBN-2024-00054, Veronica 

Grimheden Myhrström, Utbildnings- och arbetsmarknadsdirektör (2024-02-15)  

Beslut om avslag skolskjuts. UBN 2023 – 00109 – 12, Elin Appel resurssamordnare (2024-

03-06)  

Beslut om förlängd programpeng (2st) Dnr: UBN-2024-00066, Nina Beer, 

Utbildningsexpert (2024-03-08)  

Beslut om mottagande i gymnasieskolan (1 st) Dnr: UBN-2024-00058, Jill Salander, 

Utbildningsexpert (2024-03-04)  

Beslut om mottagande i gymnasieskolan (2 st) Dnr: UBN-2024-00058, Nina Beer, 

Utbildningsexpert (2024-03-14)  

Beslut om omsorg på obekväm tid, beviljade 6 st, dnr 2024-00016 (-9–14), avslag 1 st dnr 

2024-00016-15, Sara Countakis samordnare, 2024-02-01 – 2024-02-29   

Beslut tillsyn och insyn, 3 st, dnr 2023-00208, 2023-00009, 2023-00211, Anette Kilander 

utbildningsexpert, 2024-02-01 – 2024-02-29  
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Beslut riktad tillsyn, 2 st, dnr 2024-00027, 2024-00026, Anette Kilander utbildningsexpert, 

2024-02-01 – 2024-02-29  

Beslut väsentlig förändring av verksamhet, dnr 2024-00019, Anette Kilander 

utbildningsexpert, 2024-02-01 – 2024-02-29 

Beslut om Antagning till förskoleklass och grundskola hösten 2024 Dnr: UBN 2024-00069, 

Einar Fransson Produktionsdirektör 2024-03-13   

Beslut gällande skolplacering Dnr: UBN-2024-00070, Einar Fransson Produktionsdirektör 

2024-03-13  

Beslut gällande skolplacering Dnr: UBN-2024-00071, Einar Fransson Produktionsdirektör 

2024-03-13  

Beslut gällande skolplacering Dnr: UBN-2024-00073, Einar Fransson Produktionsdirektör 

2024-03-13  

Särskilt samverkansavtal NIU med Karlskoga kommun Dnr: UBN-2024-00079, Veronica 

Grimheden Myhrström, Utbildnings- och arbetsmarknadsdirektör (2024-03-06)  

Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse daterad den 20 mars 2024 

 

- - - - - 



 
28 (29) 

 21 mars 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Utbildningsnämnden 

 Utdragsbestyrkande 

 

§  25 UBN-2024-00064 

Anmälningar februari - mars 2024 
 

Inga anmälningar fanns på mötet.  
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 21 mars 2024 
 

  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Utbildningsnämnden 

 Utdragsbestyrkande 

 

§  26  

Övriga frågor 
 

Utbildningsnämnden beslutade att Politikerinitiativ ”Kartlägg arbetsmiljön för Nackas 

skolpersonal” från (S) skickas till beredning.  

- - - - - 

 


